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Bedrijven  -  Ecologische recreatieparken

Een stijgend aantal, vooral grotere, bedrijven blijkt open te staan voor meer groen en 
zachte recreatieve activiteit rond hun bedrijfssite. In De Tijd van 23 oktober wordt 
gefocust op het voorbeeld van een Waregemse heftruckfabrikant die één van de grootste 
insectenhotels van Vlaanderen opent.

Daarnaast zien we dat er ook animo bestaat voor de aanleg van bloemenweides, het 
plaatsen van bijenkasten, het planten van fruitbomen of bessenstruiken, zelfs van 
wijngaarden en de aanleg van Finse looppistes of een petanquebaan. Het past in een 
nudgingbeleid om werknemers aan te sporen tot een gezond voedingspatroon en meer 
beweging. Daarom kan de aanleg van ecologische recreatieparken ook breder ingebed 
worden in sensibilisering voor gezonde voeding of het organiseren van een kookcursus.

Voor de werkgever betekent de investering winst omdat zijn werknemers minder 
gestresseerd, gezonder en productiever worden. Tegelijk maakt de werkgever, die 
geconfronteerd wordt met krapte op de arbeidsmarkt, vacatures aantrekkelijker.

1. Zal de minister bedrijven stimuleren om te investeren in ecologische recreatieparken 
rond hun bedrijfssite?

2. Welke concrete stimulerende maatregelen overweegt ze daarvoor?

3. Zal de minister daarbij aandacht hebben voor de koppeling van de recreatieparken 
aan inspanningen via nudging om de werknemers te sensibiliseren inzake gezonde 
voeding en het belang van beweging?

4. Zal de minister ook samenwerkingen tussen kleinere ondernemingen die in elkaars 
buurt of op hetzelfde industrieterrein gevestigd zijn, bevorderen om ook binnen hun 
middelen en mogelijkheden ecologische recreatieparken aan te leggen?

5. Leent het concept zich ook voor de inrichting van ecologische groendaken met een 
recreatieve functie, bijvoorbeeld in stedelijke gebieden waar bedrijven geen of weinig 
open ruimte op hun site ter beschikking hebben?

6. Kunnen zulke projecten ook passen in samenwerking met sociale-economieprojecten 
of - wanneer het een feit zal zijn - met individueel maatwerk?
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1. Ja. Mijn voorganger heeft een Green Deal Bedrijven en Biodiversiteit mee ondertekend 
en ik zal mij er ook voor inzetten dat er meer bedrijven toetreden en dat hier vooral op 
schaal van bedrijventerreinen rond gewerkt wordt.

2. Er zijn heel wat verouderde bedrijventerreinen en brownfields die de komende jaren 
beroep zullen doen op subsidies voor de heraanleg van het openbaar domein. De 
subsidievoorwaarden zetten de ontwikkelaars aan om hun bedrijventerrein 
klimaatneutraal en klimaatbestendig te maken. Een van de maatregelen is om meer 
ruimte voor groen en voor water te voorzien, noodzakelijk om hittestress te vermijden 
en piekdebieten van regenwater op te vangen. Maar dit biedt tegelijk de mogelijkheid 
om in te zetten op biodiversiteit en recreatieve mogelijkheden. Deze ingrepen hoeven 
niet beperkt te blijven tot het openbaar domein of gemeenschappelijk mede-eigendom. 
Via de bedrijventerreinverenigingen willen we ook gezamenlijke groenaanleg en 
gezamenlijk groenonderhoud stimuleren op de private kavels, bij voorkeur met 
aandacht voor biodiversiteit. Hier en daar leidt dat trouwens tot nieuwe 
partnerschappen tussen de terreinbeheerders, de bedrijven, de 
bedrijventerreinverenigingen en organisaties zoals Natuurpunt enz. 

Er is een kennisnetwerk ‘bedrijventerreinmanagement’ gesubsidieerd waar bedrijven, 
bedrijventerreinverenigingen en lokale besturen terecht kunnen om goede praktijken 
te leren kennen. Dergelijke goede praktijken komen bijvoorbeeld voort uit Europese 
projecten (2BeConnect, Green for Grey…) rond biodiversiteit op bedrijventerreinen 
(bijen -en vlindervriendelijke bedrijventerreinen…). Dit kennisnetwerk kan ook 
sensibiliserend werken door zelf ook infosessies enz. te organiseren. Ik zal voor het 
jaareinde nog een beslissing nemen over de verlenging van de subsidie aan dit 
kennisnetwerk.

Ten slotte bieden ook de brownfieldconvenanten de mogelijkheid om dat soort ingrepen 
bespreekbaar te maken bij de betrokken actoren. 

3. Het Agentschap Innoveren en Ondernemen waakt erover dat het kennisnetwerk 
bedrijventerreinmanagement dat ondergebracht is bij de POM’s, ook contacten heeft 
bij relevante andere administraties en organisaties, waaronder het VIGEZ (Vlaams 
Instituut Gezond Leven vzw). Het is voor dergelijke organisaties immers gemakkelijker 
om via de bedrijventerreinverenigingen en het kennisnetwerk de bedrijven te bereiken 
met hun boodschap. In de praktijk blijkt dat die boodschap ook wordt opgepikt en dat 
er via de bedrijventerreinverenigingen allerlei initiatieven rond gezonde voeding en een 
gezonde levensstijl worden opgestart. Zo wordt op het Kortrijk-Noord al jaren 
regelmatig een Noonwalk georganiseerd. We zien ook steeds meer fitness(zalen) op 
bedrijventerreinen waarbij bedrijventerreinverenigingen het gebruik van die faciliteiten 
promoten. 

4. Kleinere ondernemingen die op bedrijventerreinen gelegen zijn, kunnen vrij makkelijk 
via de bedrijventerreinverenigingen bereikt worden en de mogelijkheden voor ingrepen 
zijn ook meer voor de hand liggend. Dat is een pragmatische keuze maar dat sluit niet 



uit dat andere kleine ondernemingen zich bij dergelijke initiatieven, die bijvoorbeeld 
ook door de gemeente worden ondersteund voor het hele grondgebied, aansluiten.

5. Er is niet één specifiek concept. Via de subsidievoorwaarden voor de (her)aanleg van 
klimaatbestendige bedrijventerreinen promoten we het gebruik van de 
dakoppervlakten, als groendak, voor zonnepanelen, voor wateropvang, voor andere 
functies zoals recreatief gebruik, stadslandbouw… Recreatief gebruik dat open staat 
voor derden is complexer en zal oplossingen op maat vragen. In theorie kan het, net 
zoals verhuur van de dakoppervlakten voor de plaatsing van zonnepanelen door 
derden. Voor welke optie gekozen wordt, wordt aan de ontwikkelaar/beheerders 
overgelaten zodat kan ingespeeld worden op de plaatselijke noden. 

6. Het is nu ook al zo dat sociale-economiebedrijven via de bedrijventerreinverenigingen 
ingeschakeld kunnen worden voor bepaalde vormen van (groen)onderhoud of 
dienstverlening. Dat wordt niet opgelegd. Het is aan de bedrijventerreinverenigingen 
om te beslissen over de middelen die ze via hun leden bijeenbrengen, maar dat kan 
wel door het kennisnetwerk bedrijventerreinmanagement meegenomen worden als 
een voorbeeldpraktijk. De lokale regisseurs sociale economie kunnen hier een 
brugfunctie opnemen in het faciliteren van de samenwerking tussen 
bedrijventerreinverenigingen en sociale economie-ondernemingen. Het concept van 
individueel maatwerk wordt verder verfijnd. Individueel maatwerk wil reguliere 
ondernemingen de kans geven aan de slag te gaan met personen met een grote 
afstand tot de arbeidsmarkt. Indien deze ondernemingen hier een bijkomende 
maatschappelijke doelstelling wensen te realiseren, dan is dat een win-win situatie.’


